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Razred: 5 /1,2,3                             
 
Dobar dan, dragi đaci 
Danas ćemo da vidimo dativ i akuzativ u nemačkom jeziku. 
 
Do sada znamo da postoje muški, ženski, srednji rod i množina. Sada ćemo da vidimo te 
rodove u padežima (u nominativu, dativu i akuzativu). 
 
M – muški rod 
F – ženski rod 
N – srednji rod 
Pl. – množina 
 
                   M       F   N           Pl. 
Nominativ der die das die 
Dativ dem der dem den 
Akkusativ den die das die 

 
Svi rodovi u množini (Pl.) glase -die, bez obzira na jedninu. Vidimo da ženski rod (F) i množina (Pl.) u 
nominativu i akuzativu glase isto -die. Takođe, nominativ i akuzativ su potpuno isti u srednjem rodu (N). 
 

Na stranici 53 u udžbeniku imamo neke glagole kretanja i mirovanja. Glagoli kretanja bi bili gehen (ići) 
i kommen (doći). Glagol mirovanja bi bio sen (biti). 
 
Glagol gehen bi zahtevao akuzativ: 
 
Lena geht in den Zoo. (M) 
Lena geht ins (in das) Kino. (N) 
Lena geht in die Schule. (F) 
Lena geht in die Sporthallen. (Pl.) 
 
Glagol kommen bi sa predlogom -zu zahtevao dativ: 
 
Wie kommt Lena zu dem (zum) Zoo? (M) 
Wie kommt Lena zu dem (zum) Kino? (N) 
Wie kommt Lena zu der (zur) Schule? (F) 
Wie kommt Lena zu den Sporthallen? (Pl.) 
 
Glagol -sein takođe zahteva dativ: 
Lena ist in dem (im) Zoo. (M) 
Lena ist in dem (im) Kino. (N) 
Lena ist in der Schule. (F) 
Lena ist in den Sporthallen. (Pl.) 
 
Nastavak je na sledećoj strani. 
 
 
 
 
 



Možemo da pogledamo i neodređeni član (ein, eine, ein). Neodređeni član nema množinu. 
Das ist ein Buch, das ist eine Katze… 
 
 

 M                  F   N           Pl. 
Nominativ ein eine ein - 
Dativ einem einer einem - 
Akkusativ einen eine ein - 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Isto važi za odrični član (kein, keine, kein). Odrični član negira imenicu, npr. Das ist kein 
Buch, das ist keine Katze... Odrični član ima množinu. 
 
                           M       F   N           Pl. 
Nominativ kein keine kein keine 
Dativ keinem keiner keinem keinen 
Akkusativ keinen keine kein keine 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Isto važi za prisvojne zamenice (mein, meine, mein – moj, moja, moje). Das ist mein Buch, 
das ist meine Katze... 
 
                            M       F   N           Pl. 
Nominativ mein meine mein meine 
Dativ meinem meiner meinem meinen 
Akkusativ meinen meine mein meine 

 
Isto važi za prisvojne zamenice (dein, deine, dein – tvoj, tvoja, tvoje). Das ist dein Buch, 
das ist deine Katze... 
 
                            M       F   N           Pl. 
Nominativ dein deine dein deine 
Dativ deinem deiner deinem deinen 
Akkusativ deinen deine dein deine 

 
Isto važi za prisvojne zamenice (sein, seine, sein – njegov, njegova, njegovo). Das ist sein 
Buch, das ist seine Katze... 
 
                            M       F   N           Pl. 
Nominativ sein seine sein seine 
Dativ seinem seiner seinem seinen 
Akkusativ seinen seine sein seine 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Vidimo da ženski rod (F) i množina (Pl.) u nominativu i akuzativu glase potpuno isto (kod 
neodređenog člana, odričnog člana i prisvojnih zamenica). Takođe, nominativ i akuzativ su 
potpuno isti u srednjem rodu (N). 
 
Dakle, ovde se samo radi o jednom slovu na početku, sve ostalo je isto. Nije isto npr. -kein i 
-ein, ili -ein i -mein (pazite na to početno slovo). 
 
Vidimo da ima dosta šablonskih stvari, dosta ovoga smo već radili, ne bi trebalo da je skroz 
nepoznato. Proučite i ponovite ovo do srede. 
সহ঺঻ 


